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Komisja Nadzwyczajna do spraw zmian w kodyfikacjach, obradująca pod prze-
wodnictwem posła Arkadiusza Mularczyka (PiS), przewodniczącego Komisji, 
rozpatrzyła: 

– projekt sprawozdania Komisji z działalności w VIII kadencji Sejmu.

W posiedzeniu udział wzięli pracownicy Kancelarii Sejmu: Małgorzata Adamczuk, Agnieszka Gryb-
ska, Sylwia Łaska – z sekretariatu Komisji w Biurze Komisji Sejmowych, Łukasz Nykiel – legisla-
tor z Biura Legislacyjnego, Jarosław Świeczkowski – stały doradca Komisji, Krzysztof Pociecha  
– asystent przewodniczącego Komisji. 

Przewodniczący poseł Arkadiusz Mularczyk (PiS):
Otwieram posiedzenie Komisji Nadzwyczajnej do spraw zmian w kodyfikacjach. W dzi-
siejszym porządku obrad mamy rozpatrzenie projektu sprawozdania Komisji z dzia-
łalności w VIII kadencji Sejmu. Zgodnie z art. 168 Regulaminu Sejmu na zakończenie 
kadencji Komisja  sporządza  sprawozdanie  ze swojej działalności. Zgodnie  z uchwałą  
nr 25 Prezydium Sejmu z dnia 10 lipca 2019 r. sprawozdanie Komisji składa się z dwóch 
części: opisowej i tabelarycznej. Część tabelaryczna, statystyczna została przygotowana 
przez sekretariat, a część opisową rozpatrujemy na posiedzeniu.
Wysoka Komisjo,  dzięki wsparciu  pani Agnieszki  powstał  projekt  sprawozdania, 

który  przedłożyłem wszystkim  członkom Komisji. Komisja Nadzwyczajna  do spraw 
zmian w kodyfikacjach została powołana 9 grudnia 2015 r. Sejm VIII kadencji określił 
jej liczebność na 17 członków. W ciągu czterech lat trwania kadencji skład Komisji ulegał 
zmianom. Członkami Komisji było 27 posłów, co wskazuje na stabilność reprezentacji 
klubów i kół, które delegowały do pracy w większości doświadczonych prawników. Wpły-
nęło to na merytorycznie wysoki poziom pracy. 
Zakres  obowiązków  Komisji  jest  wyznaczony  przepisami  Regulaminu  Sejmu. 

Do zadań Komisji należy praca nad projektami ustaw dotyczącymi wszelkich kodyfika-
cji. Przewodniczącym Komisji była moja osoba. Ostatni skład prezydium Komisji obok 
przewodniczącego obejmował: pana posła Marka Asta, pana posła Borysa Budkę oraz 
pana posła Bartłomieja Wróblewskiego. 
Do końca kadencji Sejmu Komisja odbyła 82 posiedzenia. Powołano cztery podkomi-

sje stałe: do spraw nowelizacji prawa cywilnego, do spraw nowelizacji prawa karnego, 
do spraw nowelizacji Kodeksu pracy oraz do spraw nowelizacji Kodeksu wyborczego oraz 
Kodeksu postępowania administracyjnego. Wszystkie cztery podkomisje stałe pracowały 
do końca kadencji i odbyły łącznie 41 posiedzeń. 
Marszałek  Sejmu  skierował  do prac  Komisji  56  projektów  ustaw. W odniesieniu  

do 36 projektów Komisja przedstawiła sprawozdanie, a następnie zostały one uchwalone 
przez Sejm i weszły w życie. Do 14 projektów ustaw Komisja nie przedstawiła sprawoz-
dania. Komisja rozpatrzyła tylko 9 stanowisk Senatu w sprawie ustaw uchwalonych 
przez Sejm. Nie będę czytał wszystkich nowelizacji, którymi się zajmowaliśmy, było 
ich bardzo dużo. W projekcie sprawozdania są wymienione w większości. Oczywiście 
dotyczyły nowelizacji Kodeksu cywilnego, Kodeksu postępowania cywilnego, Kodeksu 
rodzinnego i opiekuńczego, Kodeksu karnego i procedury karnej, a także Kodeksu pracy 
i Kodeksu postępowania administracyjnego.
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Trzeba również podkreślić, że w pracach Komisji uczestniczą członkowie rządu, głów-
nie przedstawiciele resortu sprawiedliwości. Komisja wysoko ocenia w pracach legisla-
cyjnych przedstawicieli samorządów zawodowych i organizacji społecznych. W toku prac 
Komisja współpracowała z dwoma stałymi ekspertami, dr Jarosławem Świeczkowskim 
i mecenasem Bartłomiejem Litwińczukiem. W tym miejscu chcę podziękować wszystkim 
parlamentarzystom, przedstawicielom Biura Legislacyjnego Kancelarii Sejmu za współ-
pracę i wszechstronną pomoc merytoryczną, która znacząco wpłynęła na poziom prac 
Komisji. Wysoko również oceniamy pracę pracowników sekretariatu Komisji, dzięku-
jemy za pełne wsparcie, profesjonalizm i zaangażowanie w organizację pracy Komisji. 
Chcę wszystkim osobiście podziękować za to, że nasze posiedzenia były bardzo sprawne, 
merytoryczne i nie dochodziło do problemów natury politycznej. Prace w dużej mierze 
opierały się na dyskusji nad najlepszym kształtem przedłożonych nowelizacji. 
Czy jest propozycja dyskusji nad sprawozdaniem? Czy są postulaty, uwagi, wnioski? 

Nie ma. Proponuję zamknięcie dyskusji. Czy jest sprzeciw wobec przyjęcia sprawozda-
nia z działalności Komisji w VIII kadencji Sejmu? Nie słyszę. Zatem Komisja przyjęła 
sprawozdanie ze swojej działalności w VIII kadencji Sejmu. 
Czy  są inne  postulaty  w tym  zakresie?  Biuro  Legislacyjne  po raz  pierwszy  nie 

ma uwag.

Legislator Łukasz Nykiel:
Jeśli zostałem wywołany do tablicy, ze swojej strony i w imieniu Biura Legislacyjnego 
chcę  podziękować  panu  przewodniczącemu,  wszystkim  członkom Komisji  za mery-
toryczną współpracę. Szczególnie końcówka kadencji  obfitowała w wiele nowelizacji 
kodeksów. Jednocześnie chcę usprawiedliwić kolegów – jestem jedynym obecnym dzisiaj 
reprezentantem, co związane jest z wczorajszymi głosowaniami. Dzisiaj musimy przygo-
tować teksty do podpisu dla Marszałka Sejmu. Jeszcze raz dziękuję.

Przewodniczący poseł Arkadiusz Mularczyk (PiS):
Dziękuję dr Świeczkowskiemu oraz mojemu asystentowi Krzysztofowi Pociesze, który 
również nas wspierał. Jeżeli nie ma żadnych uwag, bardzo dziękuję, zamykam posie-
dzenie Komisji.


